
4د

ــار اخبـ
ه یـــژ و

ش ی 1 م ی د
شـــهاره امش

در یکصد و چهلمین جلسه هیئت رئیسه دانشگاه که به میزبانی 

واگذاری  نحوه  به  مربوط  فرآیند  برگزار شد،  یاس  بیمارستان 

بیمارستان یاس و مشکلات موجود در بیمارستان موردبررسی 

و توجه قرار گرفت.

در جلسـه هیئت رئیسه دانشـگاه که صبح روز پنجشنبه 16 دی 

95 برگـزار شـد، ابتـدا دکتـر فتوحی، مشـاور آکادمیـک رییس 

دانشـگاه، به تبییـن فرآینـد برنامه ها پرداخت و گفت: دانشـگاه 

علـوم پزشـکی تهـران بیـش از 20 سـال اسـت کـه بـر مبنـای 

برنامـه عمـل می کنـد. در دوره مدیریتـی اخیـر توجـه بـه ارائه 

برنامـه جنبه هـای جدیـدی پیـدا کـرده اسـت. انتخاب روسـای 

دانشـکده ها و مدیران گروهای آموزشـی برمبنـای ارائه برنامه و 

براسـاس دسـتورالعمل شـفاف صورت گرفته اسـت و بـر مبنای 

ایـن برنامه به صورت سیسـتماتیک ارزیابی می شـوند. همچنین 

ارتبـاط با واحدهای محیطی براسـاس برنامه مشـخص و توافقی 

بـا واحدها اسـت. به طوری کـه از دانشـکده ها و معاونت ها برنامه 

مشـخص خواسـته شـده اسـت و براسـاس همان برنامه ارزیابی 

سـالانه صـورت می گیرد. در مورد بیمارسـتان با توجـه به اینکه 

ایـن امـر همزمـان بـا اجرای طـرح تحول نظام سـلامت بـود، از 

جلسه هیئت رئیسه دانشگاه به میزبانی بیمارستان یاس برگزار شد 

تأکید رییس دانشگاه بر استفاده درست از منابع و 
صرفه جویی
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بیمارسـتان ها برنامـه مسـتقل گرفتـه نشـد و برنامه آنهـا از بعد 

درمان همان اجرای طرح تحول سلامت درنظر گرفته شده است.

ارزیابی هـای  و  برنامه هـا  فرآینـد  تشـریح  بـا  فتوحـی  دکتـر 

دوره ای گفـت: از دو سـال گذشـته هیئت رئیسـه دانشـگاه در 

از  و  کـرده  پیـدا  بیمارسـتان ها حضـور  و  دانشـکده ها  همـه 

نزدیـک در فضـای صمیمی با چالش ها و مشـکلات آشـنا شـده 

و صحبت هـای مسـئولین و روسـا بخش هـا و مدیـران گروهـا را 

می شـنوند. همچنین تصمیمات اتخاذشـده در جلسـات مستند 

شـده و در نامـه ای بـه رییـس واحـد ابـلاغ می شـود کـه امکان 

پیگیـری هـم وجود داشـته باشـد.

Á  تک تخصصى بودن، اصلى ترین چالش
بیهارستان یاس

در ادامه دکتر محقق، رییس بیمارستان یاس با بیان تاریخچه 

بیمارستان و معرفی روسای بخش ها و ساختار آن پرداخت و گفت: 

این بیمارستان 134 تخت فعال با ضریب اشغال 80 درصد دارد. 

26 تخت مربوط به بخش نرگس بوده که در مهرماه راه اندازی 

شد و 50 تخت ستاره دار دارد، در حال حاضر 20 درمانگاه در 

بخش های مختلف و پاراکلینیک فعال هستند. مراجعه بیماران 

در  باید  البته  که  یافته  به سال گذشته کاهش  نسبت  سرپایی 

نظر گرفت سال گذشته این بیمارستان به صورت خصوصی اداره 

می شد و پزشکانی جز پزشکان کنونی نیز در آن فعالیت داشتند.

وی افزود: در زمینه رضایت از کادر پزشـکی آمار خوبی داشـتیم 

و 85 درصـد رضایـت بیمار از خدمات در این بیمارسـتان وجود 

داشـت. در خصـوص تکریـم بیمـار و تعهـد حرفـه ای، اصـلاح 

فرآیندهـای بیمارسـتان، ارائـه آمـار عفونت بیمارسـتانی، ایجاد 

مرکز حاملگی دوقلویی به عنوان مرکز یونیک در سـطح کشـور، 

آمـوزش گروهـی بـا ایجـاد اتـاق آمـوزش شـیردهی و آمـوزش 

مـادران باردار و فعالیت های پژوهشـی ازجملـه انجام طرح هایی 

با سـایر مراکـز و ایجاد بانـک پایان نامه بیمارسـتان فعالیت های 

چشـمگیری انجام شـده است.

دکتر محقق گفت: بیمارستان یاس جز اولین بیمارستان هایی است 

که گواهی برای پذیرش بیمار بین الملل را کسب کرده است و به 

دنبال توسعه این اقدام هستیم. در حیطه نازایی توانایی توسعه 

و انجام اقدامات در سطح بین المللی را نیز داریم.

را  بیمارستان  این  اصلی ترین چالش  یاس  بیمارستان  رییس 

در  رادیولوژی  آنکال  پزشک  کمبود  و  آن  بودن  تخصصی  تک 

تخصصی  تک  گفت:  و  دانست  تعطیل  روزهای  و  شیفت عصر 

بودن بیمارستان، مشکلات و محدودیت فضای فیزیکی و دیده 

نشدن فضای آموزشی در این بیمارستان به ویژه در درمانگاه ها، 
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معضلات مربوط به دفع پسماند و فاضلاب، کمبود شدید تخت 

NICU، کمبود نقدینگی و برون سپاری از چالش های است که 

با آن مواجه هستیم.

دکتر محقق در زمینه اقدامات صورت گرفته در زمینه بسته های 

طرح تحول نظام سلامت نیز توضیحاتی را ارائه کرد.

Á جهع بندی رییس دانشگاه
دکتر جعفریان در خصوص بیمارستان یاس گفت: همکاران این 

بیمارستان فشار و تغییرات زیادی را تحمل کردند، مدل واگذاری 

این بیمارستان زمان بسیاری را در هیئت رئیسه دانشگاه به خود 

اختصاص داد و این به امر به این معنی است که این موضوع 

موردتوجه بوده است.

رییس دانشگاه در خصوص تک تخصصی بودن بیمارستان گفت: 

این مورد قابل حل نیست در برخی تخصص ها این امکان برای 

بیمارستان وجود دارد که کاملًا مستقل شود که البته در مورد 

تخصص زنان و زایمان این امکان فراهم نیست و در مواردی باید 

با سایر بیمارستان ها ارتباط داشته باشد.

و کامل طرح تحول  اجرای درست  بر  تأکید  با  دکتر جعفریان 

نظام سلامت گفت: در اجرای طرح باید دقت لازم را داشته باشید 

که خدشه ای در این امر وارد نشود و چارچوب آن تغییر نکند.

ریس دانشگاه بر استفاده درست از منابع و صرفه جویی تأکید کرد 

و گفت: در استفاده از منابع دقت کنید، اگر نیروی جدید جذب 

می کنید باید هزینه را از درآمد خود بیمارستان تأمین کنید، پس 

سعی کنید زمانی نیرو جذب کنید که بتواند برای بیمارستان 

مؤثر بوده و منجر به افزایش درآمد شود. در بحث معرفی پزشک 

بیمارستان  این  است  اخلاق حرفه ای  نقطه شروع  که  بیمار  به 

عملکرد خوبی داشته است و جای تقدیر دارد.

در این جلسه دکتر نیرومنش معاون آموزشی و پژوهشی، دکتر 

باستان حق رییس ICU، دکتر اکبری رییس بخش IVF، دکتر 

نایب زاده مسئول فنی بیمارستان دیدگاه ها و مشکلات خود را بیان 

کردند. معاونین دانشگاه نیز در خصوص موارد مطرح شده نظرات 

خود را مطرح کردند و به ارائه آمار از عملکرد این بیمارستان و 

بیان نقاط قوت و ضعف آن در حیطه مربوط به خود پرداختند.

Á :در حاشیه
بیمارستان  بازسازی  عملیات  از  همراه  تیم  و  دکتر جعفریان 

میرزاکوچک خان بازدید کردند.

از دکتـر نفیسـه سـاعدی عضـو هیئت علمـی بیمارسـتان که در 

آزمـون بـورد زنـان و زایمان سـال 95 مقام اول را کسـب کرده 

بـود تقدیر شـد. 

با بررسی 14 پیشنهاد اختصاصی

پنجاهمین نشست هیات امنای دانشگاه برگزار شد


